
P r o t o k 6 t  nr L/2017 
z obrad L sesji Rady Miejskiej w KAdzku, 
kt6ra odbyta sic w dniu 21  grudnia 2017r. 

w sali Rajcow Urzgdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpoczgla sig o godz. 14:20. 

1. Otwarcie obrad L sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
Otwarcia sesji dokonal Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Kbdzku Pan Tornasz iabski mowiqc: 

,,Otwieram obrady L sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwlerdzenie wainoSci sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz iabski stwierdzit, i i  w sesji uczestniczy 19 radnych 

w zwiqzku z tym wszystkie podejmowane decyzje bgdq prawomocne. (Nieobecni: radna p. Lucyna Swist 

I radny p. Stanislaw Ferenc) 

0 godz. 14:22 radny p. Zdzlslaw Duda opuicil sale obrad. 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabskl zaproponowat radnq Paniq Anetg 

tosiewicz. Innych kandydatur nie zgtoszono. Pani radna wyrazila zgodg. Poddano kandydature pod 

gtosowanie. 

Glosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstrzymalo si.$ - 1.  (Nieobecni na sesji: radna p. Lucyna Swist, radny 

p. Stanislaw Ferenc oraz nieobecny na sali p. Zdzislaw Duda) 

Radna Pani Aneta tosiewicz zostata powotana na sekretarza obrad L sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod gtosowanie wprowadzenie do 

porzqdku obrad n i ie j  wymienionych projektdw uchwat: 

na druku nr  387, w sprawie wyrazenia zgody na przejecie do zasobow Gminy Miejskiej 

Ktodzko w drodze darowizny nieruchomosci stanowiqcych wlasnoit: Skarbu Paristwa. 

Giosowanie: za - 17, przeciw - 1, wstrzyrnalo sie - 0. (Nie glosowali nleobecni na sesji: radn.3 p. Lucyna 

Swkt, radny p. Stanislaw Ferenc oraz nieobecny na sali p. Zdzistaw Duda) 

Projekt uchwaty na druku nr 387 zostaf wprowadzony do porzqdku obrad. 

na druku nr  388 w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu 

zagospodarowanla przestrzennego terenu potozonego pomlgdzy ulicq Zawiszy Czarnego 

i Kanatem Mlynowki". 

Gtosowanie: za - 17, przeciw - 1, wstrzymato sie - 0. (Nie glosowali nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

Sw~st, r ~ d n y  p. Stanislaw Ferenc oraz nieobecny na sali p. Zdzislaw ~ u d a )  

Projekt uchwaly na druku nr 388 zostat wprowadzony do porzadku obrad. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz iabski poddat pod gtosowanie przyjccie porzqdku obrad po 

zmianach. 

G ! o S O W J ~ ~ ~ :  za - 18, przeciw - 0, wSt~ymJ/O sie - 0. (Nie gbsowali nieobecni na sesji radna p. Lucyna 

gwist, radny p. Stanislaw Ferenc oraz nieobecny na sali p. Zdzislaw Duda) 

Porxadek obrad DO m n a c h  ~rzedstawia sie n a s t e ~ w  
1. Otwarcie L sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
2. Stwierdzenie wainolci  sesji. 
3. Wyb6r sekretarza sesji. 



4. Zatwierdzenle protokolu z XLIX sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy rniedzy sesjaml. 
6. Przyjecie planu pracy Kornisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ktodzku oraz komisji statych Rady 

Miejskiej w Ktodzku na 2018 rok. 
7. Przyjecie planu pracy Rady Miejskiej w KIodzku na rok 2018. 
8. Zatwierdzenie protokotu z kontroii i oceny realizacji zadari zwiqzanych z promocjq miasta 

Ktodzka oraz przygotowaniem do ietniego sezonu turystycznego i sportowego 2017. 
9. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Mlejsklej Ktodzko 

na lata 2017-2026, druk nr 383. 
10. Podjecie uchwaw w sprawie dokonania zrnian budietu Grniny Miejskiej Klodzko na 2017 rok, 

druk nr 384. 
11. Podjqcie uchwaty w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Klodzko na lata 

2018-2027, druk nr 373. 
12. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia budietu Gminy Miejskiej Ktodzko na 2018 rok, druk 

nr 374. 
13. Podjecie uchwaty w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz kontroli prawldtowo~ci 

pobrania i wykorzystania dotacji dla niepubilcznych szk6t i placowek oswiatowych 
prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne inne n i i  jednostki sarnorzqdu terytorlalnego 
na terenie Gminy Miejskiej KIodzko, druk nr 385. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie wyraienia zgody na zawarcie kolejnej urnowy najrnu, ktorej 
przedmiotern jest ta sarna nieruchomost, z dotychczasowym najemc& druk nr 386. 

15. Podjecie uchwaty w sprawie wyraienia zgody na przejecie do zasobbw Grniny Miejskiej 
Klodzko w drodze darowizny nieruchomoSci stanowiqcych wtasnofk Skarbu Pahstwa, 
druk nr 387. 

16. Podjecie uchwaty w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu potoionego pomiedzy ulicq Zawiszy Czarnego 
i Kanatern M#yn6wkIM, druk nr 388. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wnioskl I olwladczenla radnych. 
19. Sprawy rotne. 
20. Zakoriczenle sesji. 

4. Zatwierdzenie protokotu z XLIX sesji. 
Protokbt zostal przedtoiony radnyrn. Uwag do protokotu nie zgloszono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddat pod gtosowanie przyjecie protokotu z XUX sesji 

Rady Miejskiej w Ktodzku. 

Glosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowali nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

~ w i s t ,  radny p. Stanislaw Ferenc oraz nleobecny na sali p. Zdzlsiaw Duda) 

Protok6t z XLIX sesji Rady Miejskiej w Ktodzku zostat pnyjety. 

5. Sprawozdanle Burmistrza Miasta Ktodzka z pracy miedzy sesjami. (Zal. nr 1) 
Sprawozdanie zostato przedtoione radnym. 
Uwag i zapytali do sprawozdania nie stwierdzono. 

6. Przyjpcie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ktodzku oraz komisji stalych 
Rady Mlejsklej w Klodzku na 2018 rok. 
Projekty planbw pracy komisji zostab przedtoione radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski  poddat pod glosowanie przyjecie planow pracy statych 

Kornisji Rady Miejskiej: 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej. 

Uwag nie wniesiono. 



Gtosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowali nleobecni na sesji: radna p. Lucyna 

Swist, radny p. Stanlstaw Ferenc oraz nieobecny na sali p. Zdzislaw Duda) 

Plan pracy zostat przyjqty. (Zal. nr 2) 

Plan pracy Komisji Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. 

Uwag nie wniesiono. 

Glosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzyrnalo sle - 0. (Nie glosowali nleobecni na sesji: radna p. Lucyna 

~ w i s t ,  radny p. Stanislaw Ferenc oraz nieobecny na sali p.  Zdzislaw Duda) 

Plan pracy zostal przyjqty. (ZaL nr 3) 

Plan pracy Komisji Gospodarki Komunainej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego. 

Uwag nie wniesiono. 

Glosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstnymato sie - 0. (Nle glosowali nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

Swlst, radny p. Stanislaw Ferenc oraz nieobecny na sali p. Zdzislaw Duda) 

Plan pracy zostal przyjqty. (Zal. nr 4) 

Plan pracy Komisji Zdrowia, Pornocy Spoiecznej, Sportu i Turystyki. 
Uwag nie wniesiono. 

Gtosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstnymato sig - 0. (Nie glosowail nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

Swlst, radny p. Stanistaw Ferenc oraz nieobecny na sali p .  Zdzislaw Duda) 

Plan pracy zostal przyjqty. (ZaI. nr 5) 

Plan pracy Komisji Edukacji i Kultury. 

Uwag nie wniesiono. 

Glosowanie: za - 18, pnec iw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. (Nle glosowail nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

Swlst, radny p. Stanislaw Ferenc oraz nieobecny na sali p. Zdzislaw Duda) 

Plan pracy zostat przyjqty. (Zal. nr 6) 

Plan pracy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Pubiicznego. 

Uwag nie wniesiono. 

Gtosowanie: za - 18, pnec iw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nle gtosowali nleobecni na sesji: radna p. Lucyna 

Swist, radny p. Stanlslaw Ferenc oraz nieobecny na sali p. Zdzlslaw Duda) 

Plan pracy zostal przyjqty. (Zal. nr 7) 

7. Przyjpcie planu pracy Rady Miejskiej w KIodzku na rok 2017. 
Projekt planu pracy zostat radnym przedtozony. Uwag do planu pracy Rady nie zgtoszono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod glosowanie przyjecie Planu pracy Rady 

Miejskiej w Klodzku na 2018 rok. 

Gtosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzymalo sig - 0. (Nie glosowali nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

Swist, radny p. Stanislaw Ferenc oraz nieobecny na sali p. Zdzislaw Duda) 

Plan pracy zostat pnyjqty. (Zal. nr 8) 

Na sale powrdcil radny p. Zdzislaw Duda. Na sali obecnych 19 radnych. 

8. Zatwierdzenie protokotu z kontroli i oceny realizacji zadah zwiqzanych z promocjg 
miasta Ktodzka oraz przygotowaniam do letniego sezonu turystycznego 1 sportowego 
2017. (ZaL nr 9) 
Protok6l zostal przedloiony radnym. Uwag i zapytari do protokotu nie stwierdzono. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod gtosowanie przyjqcie protokolu z kontroli 

i oceny realizacji zadah zwiqzanych z prornocjq rniasta Ktodzka oraz przygotowaniem do letniego 

sezonu turystycznego i sportowego 2017. 

Gtosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. (Nie glosowali nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

swlst, radny p. Stanlslaw Ferenc) 

Protok6l z kontroli zostal przyjqty. 

9. Podjqcie uchwaly w sprawle zmlany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Klodzko na lata 2017-2026, druk nr 383. (ZaL nr 10) 
Projekt uchwaly zostal przedtoiony radnyrn. 

Przewodniczacy Rady Pan Tomasz ~absk l  poinforrnowal, ze do projektu uchwaly na druku nr  383 

Burmlstrz Miasta wni6st autopoprawkg. 

Pani Wioletta Srokowska-Chrniel Skarbnik Grniny Miejskiej Ktodzko przedstawita tresk autopoprawki, 

kt6ra stanowi zalqcznik nr 11. Wprowadzenie zrnian wynika z dokonanych zmian budietu 

w zakresie wprowadzenia dochodow z rezerwy subwencji ogolnej oraz zadari zwiqzanych z projektarnl 

unijnymi. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, i e  projekt uchwaly byt opiniowany przez 

Komisjq Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniuacy poprosil o przedstawienie opinii 

Komisjl. 

Przewodniuaca Komisji Budietu, ~ inans6w i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Loslewicz, 

poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr  383 wraz 

z autopoprawkq. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poddal pod gtosowanie przyjecie autopoprawki 

zgloszonej przez Burrnistrza Miasta Ktodzka do projektu uchwaty na druku nr  383. 

Glosowanie: za - 19, pffeclw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. (Nie glosowali nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

Swlst, radny p. Stanlslaw Ferenc) 

Autopoprawka zostala przvlqta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod glosowanie podjecie uchwaw w sprawie 

zmiany Wieloietniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Ktodzko na lata 2017-2026, druk nr  383 

wraz z przyjetq autopoprawkq. 

Glosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzyrnalo sic - 1. (Nle gbsowali nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

~ w l s t ,  radny p. Stanlslaw Ferenc) 

Uchwata zostaala podjqta i otrzymata nr L/367/2017. (Zal. nr 12) 

10. Podjqcie uchwaly w sprawie dskonania zmian budietu Gminy Miejskiej Ktodzko na 
2017 rok, druk nr 384. (Zal. nr 13) 
Projekt uchwaly zostal przedbiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowat, i e  do projektu uchwaty na druku nr  384 

Burrnistrz Miasta wni6st autopoprawke. 

Pani Wioletta Srokowska-Chrniel Skarbnik Grniny Miejskiej Klodzko przedstawila t re ie autopoprawki, 

kt6ra stanowi zalqcznik nr  14. Wprowadzenie zmian wynika z koniecznoici wprowadzenia do 

budietu roku bieiqcego dochod6w w kwocie 7 1  857 zt z tytulu rezerwy subwencji og61nej oraz 

dostos~wania klasyfikacji budietowej w ramach projektu z udziatem krodkbw unijnych. 



Przewodniczgy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat, ze projekt uchwaly byt opiniowany przez 

Komlsje Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosit o przedstawlenle opinii 

Kornisji. 

Przewodniczqca Komisji Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta toslewicz, 

poinforrnowata o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku n r  384 wraz 

z autopoprawkq. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod gtosowanie przyjecie autopoprawki 

zgtoszonej przez Burmistrza Miasta Klodzka do projektu uchwaty na druku nr  384. 

Glosowanie: za - 19, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie gbsowall nleobecnl na sesjl: radna p. Lucyna 

Swbt, radny p. Stanislaw Ferenc) 

Autopoprawka zostala pnyjqta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawle 

dokonania zrnian budtetu Grniny Miejskiej Ktodzko na 2017 rok, druk nr  384 wraz z przyjetq 

autopoprawkq. 

Gtosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzymato sie - 1. (Nie glosowaN nieobecni na sesji: radna p. Lucyna 

gwlst, radny p. Stanislaw Ferenc) 

Uchwala zostata podjeta i otrzymata nr L/368/2017. (Zab nr IS) 

11. Podjqcie uchwab w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Kkodzko na lata 2018-2027, druk nr 373. (ZaL nr 16) 
Projekt uchwaty zostat przedlozony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  odczytat t r e i t  uchwaty nr  III/317/2017 Sktadu 

Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroctawiu z dnia 12 grudnia 2017 r, w sprawie 

opinii o projekcie uchwaty w sprawie wieioletniej prognozy finansowej Grniny Miejskiej Ktodzko 

przedstawionej wraz z projektern uchwaty budzetowej na rok 2018. (Zal. nr 17) 

Od uchwaty nie byto odwotania w zwiazku z tyrn pozostaje ona w rnocy. 

0 godz. 14:35 na sesje przybyl radny p. Stanislaw Ferenc. NJ sali obecnych 20 radnych. 

Nastepnie Przewodniczqcy Rady poinforrnowat, ze do projektu uchwaty na druku nr  373 Burmlstrz 

Miasta wnibsl autopoprawke (ZaC. nr 18). TreiC autopoprawki zostala przedstawlona przez Panlq 

Wiolette Srokowska-Chrniel Skarbnika Gminy Miejskiej Ktodzko: Tak jak wykazano w uchwale 

i uzasadnieniu Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroctawiu, w zatqczniku nr  1 wprowadza sip 

zmiany dotyczqce wysokoSc1 dochod6w gminy z tytutu dotacji i brodkbw przeznaczonych na cele 

bietqce. W te j  sytuacji zalqcznik nr  1, wiersz 1.1.5 otrzymuje kwote 24 729 514,21 zt. 

Przewodniczqcy Rady poprosit o wydanie opinii do projektu uchwaty na druku nr  373 przez 

poszczegblne Komisje Rady Miejskiej: 

Przewodniuqca Kornisji Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta toslewicz, 

polnformowa+a o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr  373 wraz 

z autopoprawkq. 



Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego Pan 

Zbigniew Nowak poinformowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 373 

wraz z autopoprawkq. 

Przewodniczqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spotecznej, Sportu i Turystyki Pan Jacek Kublckl 

poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 373 wraz 

z autopoprawkq. 

Przewodniczgy Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian ~ l a k  poinforrnowal o pozytywnej opinii 

Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 373. 

Przewodniuqcy Kornisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Wojciech Cyszkiewicz 

poinformowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 373 wraz 

z autopoprawkq. 

Radny Pan Lech Sur6wka zadat nastepujqce pytanie: Czy w zwiqzku z tyrn, ze opinia RIO dotyczyta 

innych danych, a teraz wprowadzarny autopoprawkq inne dane, czy to nie wadzi? 

Odpowiedzi udzielita Pani Wioletta Srokowska-Chmiel Skarbnik Grniny Miejskiej Ktodzko: 

Pornytka, jeieli rnoina to nazwat w takich kategoriach jest uys to  pisarska, wiec nie wptywa w ogble 

na zadne ogbine kwoty wartosci dochodow. Jak Paristwo zauwaiyllScie, w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, w zatquniku nr 1 rnarny pozycje w wierszu dochody ogblern, a poszczegolne kategorie 

czy to sq podatki, czy wynagrodzenia, jezeli chodzi o cz& wydatkowq tylko i wyl-qcznie wpisujerny 

te czesci z klasyfikacji budietowej z uchwaly budzetowej. W tyrn rnornencie nie wplywa to na og61nq 

wartoJC dochodbw, lest  to czysto pisarska ornylka. 

Wlecej pytali nie stwlerdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz f absk i  poddal pod glosowanie przyjccie autopoprawkl 

zgtoszonej przez Burrnistrza Miasta Ktodzka do projektu uchwaty na druku nr 373. 

Glasowanie: za - 20, pneciw - 0, wstnymaio sie - 0. (Nie glosowala nieobecna na sesji radna p. Lucyna 

Swlst) 

Autopoprawka zostala pnyjeta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz f absk i  poddat pod glosowanie podjccie uchwaly w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Ktodzko na lata 2018-2027, druk nr 373 wraz 

z przyjetq autopoprawkq. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowala nleobecna na sesli radna p. Lucyna 

Swist) 

Uchwala zostala p o d j ~ t a  i otrzyrnala nr L/369/2017. (Zal. nr 19) 

12. Podjecle uchwaty w sprawie przyjecia bud ie tu  Gminy Miejskiej Ktodzko na 2018 rok, 
druk nr 374. (Zat. nr 20) 
Projekt uchwaty zostat pnedtoiony radnyrn. 

Sekretan obrad radna Pani Aneta Losiewicz na proJbe Przewodniuqcego Rady odczytata treJt 

uchwaly nr III/315/2017 Sktadu Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroclawiu z dnia 

12 grudnia 2017 roku w sprawie opinii o przedloionym przez Burmistrza Miasta Klodzka projekcie 

uchwaly budietowej na 2018 rok. (Zal. nr 21) 

Od uchwaly nie bylo odwolania w zwiqzku z tym pozostaje ona w rnocy. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  odczytat trest uchwaly nr III/316/2017 Sktadu 

Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wroclawiu z dnia 12 grudnia 2017 roku w sprawie 

opinii o rnoiliwosci sfinansowania deficytu Gminy Miejskiej Klodzko przedstawionego w projekcie 

uchwaty budzetowej na 2018 rok. (Zal. nr 22) 

Od uchwaty nie bylo odwolania w zwiqzku z tym pozostaje ona w mocy. 

Przewodniczqcy Rady poinformowat, i e  do projektu uchwaty na druku nr 374 Burmistrz Miasta wni6st 

autopoprawke (Zah nr 23). TreG autopoprawki zostata przedstawiona przez Paniq Wioiette 

Srokowskq-Chmiel Skarbnika Gmlny Miejskiej Ktodzko: Zmiany w projekcie uchwaly budietowej 

wystepujq w zatqczniku nr 2, gdzie zmniejszeniu ulegajq pianowane wydatki w rozdziale 60016 

5 6050 o kwote 56 000 zt, jednoczesnie zwickszajqc planowane wydatkl w rozdziale 92 695 5 6050 
o tq samq kwote 56 000 zt. Uzasadnieniem autopoprawki jest to, i e  zmieniarny kwote zadania pn.: 

,,Budowa skatepark", lestetmy po kolejnyrn postepowaniu przetargowym i oferta przekracza 

kwotowe moiliwo4ci wpisane w uchwale budietowej wtasnie o kwote 56 000 zt, przy jednouesnym 

zmniejszeniu zadania pn.: ,,Przebudowa ulicy Dunikowskiego wraz z budowq rniejsc postojowych", 

o tq samq kwotc. R6wnoueSnie zmiana musiata zaistniet w zatqczniku nr 4 dla tych wtainie 

przedrniotowych zadah inwestycyjnych. 

Przewodniczqcy Rady poprosil o wydanie opinii do projektu uchwaty na druku nr 374 przez 

poszczeg6lne Komisje Rady Miejskiej: 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansow i Poiityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewicz, 

poinforrnowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 374 wraz 

z autopoprawkq. 

Przewodnlczqcy Komisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego Pan 

Zblgniew Nowak poinformowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 374 

wraz z autopoprawkq, 

Przewodniczqcy Komisji Zdrowia, Pomocy Spotecznej, Sportu i Turystyki Pan Jacek Kubicki 

poinforrnowat o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 374 wraz 

z autopoprawkq. 

Przewodniczqcy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Darnian 6lak poinforrnowat o pozytywnej opinii 

Komisji do projektu uchwaty na druku nr 374 wraz z autopoprawkq. 

Przewodniczqcy Kornisji Spraw Obywateiskich i Porzqdku Publicznego Pan Wojciech tyszklewlcz 

poinforrnowat o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 374 wraz 

z autopoprawkq. 

lako pierwszy glos w dyskusji nad projektem budzetu na rok 2018 zabral Przewodniczqcy Rady 

Pan Tomasz ~ a b s k i :  DosyC doktadnie przeczytatem projekt budietu. Mamy w Klodzku takq 

,,fwieckq tradycje", t e  od lat projekt budietu nie jest przedstawiany tylko jest wyktadany Pahstwu 

radnyrn do wiadomofci, w zwiqzku z tym wszyscy z Panstwa majq okazje, zeby go doktadnie poznat 

i z tego co niektorzy tu m6wili wszyscy go swietnie znajq. Nie bede sig odnosil do szczegolow, 

natorniast odniosg sig do paru ogolnych rzeczy. Powiem tak, jest to niezty budtet, na pewno jest to 

budiet iepszy od budtetow 2016-2017, ktore w mojej opinii byty budietami prawle i e  tylko 

i wytqcznie budzetami adrninistracyjnymi. Tutaj ten budzet, mimo iz jest to pierwszy w tej kadencji 



budiet deficytowy i jest t e i  zwiqzany z zaciqgnieciern dosyt duzego zobowiqzania, t o  jest - tak jak 

j u i  powiedzialern - niezty. Pod kqtern wydatk6w podoba m i  sic rzecz, ktbrq Pan Burrnistrz wraz 

z Paniq Skarbnik zdecydowali sie zrobit, a mianowicie urealniono dochody z mlenia. Tego mi od lat 

w budiecie Klodzka brakowato, bo od lat te  dochody z rnienia sq dosyt rnocno w projekcie uchwaty 

budietowej pornpowane, a pbiniej  w trakcie roku i na jego zakohczenie ureainiane. Tutaj marny plus 

taki, t e  sq  one od razu widoczne. Druga rzecz na plus, to inwestycje. Sporo z tych inwestycji bardzo 

potrzebnych. Do dwbch bede chciat sie odniest i one sq zwiqzane z autopoprawka ktbrq wnibst Pan 

Burrnistrz. Po stronie dochodowej tak ie widze pare pozytywbw, ale juz nie bede wchodzit 

w szuegbly. Natomiast po stronie wydatkbw sq  moim zdaniern dwie niepokojqce rzeczy, Pierwsza 

rzecz, to wzrastajqce o siedmlocyfrowq kwote wydatki w obrebie oiwiaty, a nlestety niisza w tyrn 

roku subwencja 05wIatowa. I tutaj troszeczkg 2aluj9, i e  w toku prac, kiedy byta wprowadzana 

reforma edukacyjna nie zdecydowaliimy sic na wyprostowanie niektbrych rzeczy w obrebie edukacji, 

bo one tak czy inaczej do nas wrbcq - podejrzewarn, i e  jut w nastcpnej kadencji. Ta sytuacja z tak 

dutyrn wzrostern wydatkbw w obrebie oswiaty nieco rnnie niepokoi. Niepokojqca jest t e i  kwestia 

zwiqzana ze wzrostern wydatk6w w obrgbie pomocy spotecznej, ale tutaj rnarny dosyt klarowne 

wyjainienia przedstawione na komisji ~przez  Paniq Dyrektor OPS, czyrn to jest spowodowane. 

Dochodzqc do samych inwestycji, rnnie ogolnie cieszq inwestycje, chociaz obawiam sig, i e  rnoterny 

rniet podobnq sytuacje jak w roku bieiqcyrn - i oby tak nie bylo - i e  czgsi inwestycji bedzie narn 

rnusiala spait, ze wzgledu na sytuacje na rynku wykonawcbw, ale mo ie  tak nie bedzie. Przechodzqc 

do dw6ch inwestycji, ktbre najbardziej m i  i e i q  na sercu, jedna inwestycja z oczywistych wzgiedbw - 
przebudowa ul. Dunikowskiego wraz z budowq parkingu i druga inwestycja - skatepark. I do 

skateparku mam najwiekszq obiekcje, bo nie wiern jak Pahstwo radni sie na t o  zapatrujecie, 

natorniast ja  rnam obawy co do tego czy sensowna jest realizacja skateparku za kwote po poprawce 

546 tys.zt. lesli dobrze pamigtarn, to na poczqtku szacowaliirny przebudowa tego skateparku na 

poziornie 200-250 tys.zt. W te j  chwili, rnoim zdaniem pot rniliona na skatepark jest kwotq dosyt duzq 

i czy nie byloby lepszym rozwiqzaniem w tym momencie odstqpienie od realizacji te j  inwestycji 

i zreailzowanie jej  za jak i i  czas, kiedy sytuacja sie unormuje. Druga rzecz powlqzana ze 

skateparkiern, to jest zrnniejszenie kwoty na inwestycjg przebudowy ul. Dunikowskiego o kwote, 

o ktbrq zostata powlekszona inwestycja w skatepark. Poczqtkowa kwota 500 tys. zt I tak wydaje mi 

sic stosunkowo niska, je i l i  chodzi o realizacje tego zadania. Rozrnawialiimy j u t  z Burrnistrzem, t e  

to zadanie bedzie rozlotone na etapy, ale zabraklo m i  tego wprost w projekcie budtetu, gdzie 

w zadaniach majqtkowych w poz. 7 - jak dobrze parnietarn - marny okreilony rok realizacji zadania 

na tyiko i wylqcznie 2018 rok. Myilg, i e  to w rarnach zrnian w budiecie, ktbre bedzierny rnieli 

w kolejnych miesiqcach zostanie poprawione i bedziemy rnieli wprost zapisane, i e  realizacja 

inwestycji jest roztoiona na lata. Podsurnowujqc jest jedna rzecz, kt6ra m i  siq tradycyjnie nle podoba, 

t o  zalqcznik n r  5 do budtetu, szczegblnie w pozycji zwiqanej  z KCKSiR. Doskonale Paristwo znacle 

rnojq opinie na ternat ciqgniecia dalej tego przedsigwziecia. Tyie z rnojej strony i b y t  mote bedzie 

zaskoczeniern - ja tym razern bede gtosowal za budzetem, natomiast przyznaje sobie prawo do 

weryfikowania go na bietqco i podejrzewam, ze Paristwo radni tet. 

Gtos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie Burrnlstrzu, 

Szanowni Mieszkaricy Ktodzka. W zwiqzku z tyrn, i e  na ostatniej sesji zauwaiykm, i e  na mojq 

skrornnq osobg zwracajq uwage jak gtosuje, to chcg rbwniet powiedziet - bo Pan Przewodniczqcy 



wytuskal wszelkie argurnenty - t e  bedg glosowal za budietem. Trzeba powiedzief, i e  ten budtet jest 

bardzo ambitny. Jestern tylko pelen obaw, bo to nie jest j u i  ten sarn czas co trzy lata temu, bo to 

byl czas kiedy wykonawcy, ktbrym sig zlecato roboty czekali na niq i prosili o niq. Dzisiaj zmlenit sic 

czas, szkoda tych trzech lat. Dzisiaj jest ten problem migracji z Afryki, naprawdg nieciekawy czas 

nastat. Zaglosuje za budietern, poniewai jest to odwainy projekt budietu, iyczg wszelkiej 

pomyilnolcl, bo wldzg wiele przeszkod, ktore stojq przed tyrn budietem. Datbym wiele, ieby te rnoje 

czarne myDi poszly precz i sig nie spetnih. 

Glos zabrat Pan Michat Piszko Burmistrz Miasta Klodzka: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, 

bardzo sig clesze, i e  Pan Przewodniczqcy zrnienil politykg I bedzie glosowal za budietem. Chciatern 

sig odnlegf do wypowiedzi Pana Przewodniuqcego i Pana radnego. Chciatem zwrocif uwage Paristwa 

radnych, i e  te trzy budiety - jak to okreilll Pan Przewodniaqcy - tzw, admlnistracyjne byly 

wyrnoglem sytuacji finansowej naszego m~asta. Caty czas przyporninam, t e  w 2015 roku mieiiimy 

kornpleksowq kontrole Regionalnej Izby Obrachunkowej i wtedy wszyscy doskonale pamietamy, i e  

porgczenie w wysokoici 18 mln.zl kazano nam dopisaf do dtugu. Niestety, to zawaiyto na calej 

polityce finansowej na najbliisze dwa lata i mielijrny tego konsekwencje w postaci takich budtetbw 

jakle byh. Ja uwatarn, i e  nle byly one takie zte, poniewai mimo ztej sytuacji finansowej reallzowane 

byty potrzebne inwestycje, te ktbrych wymagaly rowniei od nas rbinego rodzaju zalecenia Sanepidu. 

Ja bytbyrn bardziej optymistq n i i  Pan Przewodniczqcy i radny Pan Ferenc, i jednak patrzylbym dosyt 

pozytywnie. Miejrny nadziejg, i e  ten budzet uda sig nam wykonat w stu procentach I bedq 

zrealizowane wszystkie inwestycje, a wykonawcy dopiszq. 

G4os zabral radny Pan Wojciech Lyszkiewicz: Panie Burm~strzu, ja w zeszlym roku wstrzymaiem 

sie od zatwierdzenia budietu na 2017 rok. Pamigtamy naszq wyrniang zdari na temat chodnika przy 

ul. Sienklewlcza. Jednak nie zostat zrobiony w tyrn miejscu gdzie powinien. Maty odcinek przy szkole 

zostat wykonany, ale tam nie bylo najwigksze zagroienie takie jakie istnieje na odcinku od 

nleruchornolci nr 1 do nr 7. Mija trzeci rok kadencji, wchodzimy w czwarty. Za naszej kadencji nie 

zrobilijmy an1 metra ulicy Walecznych, a ten remont trwa j u i  od listopada 2012 roku, to troszeuke 

dlugo. Za naszej kadencji robiligmy tylko to, co bylo zatwierdzone za poprzedniej kadencji. Moie slg 

w czyrnl rnyle, ale to sobie zaraz wyjainirny. Oczywiicie w pierwszym roku byt wykonany duiy 

odcinek ul. Walecznych. Nie wykonaliirny, nie zakoriczyliimy tej drogi. Wierzg, t e  na ten rok 2018 

jest to zaplanowane. Mam takie mate obawy, chof po wczorajszej rozmowie z Burrnistrzern, 

dowiedzlatern sig, i e  z Urzgdu Wojewodzkiego prawdopodobnie moierny dostaf dofinansowanie do 

dalszego remontu ul. Walecznych. Niernniej jednak ten niepokbj gdziel we mnie zostaje, aczkolwlek 

jestem t e l  peten nadziei, i e  te dwie sprawy zostanq pozytywnie zalatwione, dlatego rbwnlei bgdg 

glosowat za przyjeciern budietu na 2018 rok. 

Glos zabral Pan Mlchal Piszko Burmistrz Miasta Klodzka: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 

Odnoszqc sie do wypowiedzi radnego Pana Lyszkiewicza. W tyrn roku, w tej kadencji robiligmy drugi 

etap ul. Waleanych - od sklepu do skrzyiowania z ul. Kotlqtaja. Zroblliimy tez ul. Bukowq, co jest 

t e i  istotne. Sq t e i  inne czeSci naszego miasta, ktbre t e i  wyrnagajq Inwestycji. l a  nle urnniejszam 

dzielnicy ul. Walecznych i tamtyrn mieszkancom, ale rnusirny szyC na taka miare na jakq rnoierny 

i to jest tego efekt. Ja mam nadzieje, i e  te pieniqdze z Urzedu Wojewbdzklego zostanq nam 

przyznane i wtedy bgdziemy mogli dokohczyt ulicg Walecznych. 



Glos zabrat Pan WlesCaw Tracz 2-ca Burrnistrza Miasta Ktodzka: Chciatbym sig t e i  odnieid do te j  

wypowiedzi, poniewai jest ona bolesna i rnowiqc brutalnie bulwersujaca, dlatego i e  kaidy z t u  

siedzqcych radnych chcialby, aby jak najwieksza i l o i t  inwestycji wypadala w jego okrggu wyborczyrn. 

Ja rnysle, i e  akurat Pan radny Lyszkiewicz nie ma powodow do narzekania, dlatego t e  na czteroletnia 

kadencjq teoretycznie rzecz biorqc, jeiei i  sic uda trzykrotne wejscie tam z duiymi inwestycjarni, to  

rnyilg, i e  jest to d o i t  spore osiqgnigcie. Oczywiscie zawsze moina zrobit wigcej i kaidy z nas 

chciatby zrobit jak najwiecej zwtaszcza dia dobra naszych rnieszkaricow. Nie liczyrny tutaj wszystkich 

napraw, kt6re w tym miejscu byty, tak ie  chodnikow, bo niekiedy przebiegaty one na calej dlugosci 

tych pornniejszych ulic. Nie chcg tego wszystkiego wypominat, ale uwaiarn, i e  akurat tam zrobiliirny 

chyba najwiecej. Moie na zasadzie etapowania, rnoze na zasadzie takiej, i e  trzeba bedzie jeszcze do 

tego regionu wracat i rniejrny nadzlejg, i e  tak bedzie. Tego sobie wszyscy tyczmy. Na dzieh dzlslejszy 

sytuacja jest taka, i e  rzeczywiicie na 38 grnin na liicie rankingowej znajdujemy sig na 10 pozycji. 

Zazwyczaj z te j  listy ranklngowej finansowanych jest 18-20 grnin, w zwiqzku z czyrn jest naprawdg 

bardzo du ie  prawdopodobieristwo, i e  ten daiszy ciqg inwestycji bedzie przebiegal. Natorniast jeteli 

slggng do sarnych poaqtkbw, bo to byta pierwsza nasza inwestycja i Pan dobrze pamigta, i e  i loid 

uwag zgtoszonych na samym poczqtku w bardzo krotkirn czasie, kledy trzeba bylo sig wyjqtkowo 

sprgiyc, zeby to zrealizowat, to wie Pan doskonale, i e  r6wnie dobrze rnotna bylo tych trudnoici nie 

przebrnad i nawet tego etapu zaplanowanego rnozna byto nie zrealizowat, poniewai te  zrniany, ktbre 

wprowadzalisrny wyrnagaty tak ie zrnian projektowych. Chciatbyrn, iebysrny tylko oddawali 

wszystkirn to co naleine w tym mornencie, kiedy akurat dochodzilo do realizacji poszczegolnych 

inwestycji. To by+ rok 2015, przed narni rok 2018 i miejrny nadziejg, i e  te  zaplanowane inwestycje 

uda sig zrealizowat, jezeli jeszcze zostanie spetniony jeden warunek, a wigc jezeli jeszcze dodatkowo 

wszyscy sobie wzajernnie nie bgdziemy rzucac ktod pod nogi i wzajemnie nie bqdziemy sobie 

blokowat tych inwestycjl, ktore sa przeciei planowane dla mieszkahc6w i dla przyjezdiaj&cych 

turyst6w. Bez pewnej wsp6lnej gty, bez wspdlnych starari i bez bardzo obiektywnego, a nie 

sublektywnego czgsto podejicia do pewnej problematyki, my i lg  i e  uda sig zrobid wigcej. 

Pan Mlcha i  Piszko Burrnlstrz Miasta Klodzka: Chciatbyrn dodat, ze tak ie  w tamtych terenach 

wykonano chodniki na ul. Willowej i Kollqtaja. To t e i  trzeba wzi& pod uwage w ramach drobnych 

remontow. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdz i r taw Duda: Panie Burrnistrzu, to co niepokoi 

rnieszkaricow w molm okregu, to przede wszystkim u y  bedzie zrealizowana inwestycja - Nowy ~ w l a t ,  

Traugutta I Zawiszy Czarnego? 0 to sic mieszkahcy niepokojq. 

Gtos zabrat Pan Michat  Piszko Burmistrz Miasta Ktodzka: Odnoszqc sic do pytania Pana radnego 

oczywiicle chcielibysrny, i eby  ta inwestycja zostala zrealizowana w pelnyrn zakresie, w takirn jaki 

przewiduje projekt. Na chwile obecnq jestelmy na takirn etapie, i e  Prokuratura w Ktodzku 

zawnioskowata o uchylenie decyzji pozwolenia na budowe i wstrzymanla je j  wykonania, ktdrq wydal 

Starosta Klodzki. Wiern doktadnie, i e  3 listopada wptynely dokumenty do Wojewody. Do te j  pory nle 

rnarny odpowiedzi. Zanosi sit: na to, i e  organ Pana Wojewody raczej nie wstrzyrna wykonania, ale 

bgdzie podejrnowat decyzjg zwiqzanq z tyrn czy uchylid tq decyzje czy nie. Z inforrnacji rnedialnych 

wiern, t e  Wojewoda ma podjqt decyzje do 15 stycznia przyszlego roku. 



V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzistaw Duda: Panie Burrnistrzu, jeszcze dopytarn, poniewaz 

mieszkalicy ul. Traugutta sq  najbardziej zaniepokojeni i wprost pytajq sig jakie konsekwencje bedq 

wyciqgane wobec tych osbb, ktore niestety szkodzq ternu miastu. Nie pomagajq, a szkodzq ternu 

rniastu. 

Pan Michal Piszko Burmistrz Miasta Klodzka: Niestety tutaj sq  takie dwie, czy trzy osoby, o ktbrych 

nie chcg w tyrn rnornencie rnowit, bo myslg, i e  nie ma to najrnniejszego sensu, ale twierdzg 

jednoznaunie, i e  tutaj najwigkszyrn szkodnikiern jest niestety Prokuratura Kbdzka, kt6ra 

w bezpardonowy sposdb zaatakowala Starostg na zlecenie polityczne. Na zlecenie polityczne to 

zostato zrobione, poniewat projekt zostat zaprojektowany zgodnie z prawem, wszystkie decyzje 

zostaly wydane zgodnie z prawem i tutaj naprawde nie ma podstaw do tego, aby w jakikolwiek 

spos6b probowat uniewatniat: prawomocnie wydane pozwolenia na budowe. 

Gtos zabrat Z-ca Burrnistrza Miasta Pan Wieslaw Tracz: Bardzo nagtosnione tutaj zostaly uwagi 

zgtaszane przez Prokuraturg, natorniast naszym zdaniem sq  one po pierwsze wyolbrzyrnione w wielu 

rniejscach i naszym zdaniern bezpodstawne. Po raz pierwszy spotkatern sig z takq sytuacj* t e  

prokurator w procedurze administracyjnej - a tutaj rnarny takq procedure - pozwaia sobie na oceng 

planu zagospodarowania przestrzennego funkcjonujqcego na terenie miasta od 2005 roku, 

przyjetego uchwatq Rady Miejskiej i przyporninam, i e  jest t o  cab u a s  obowiqzujqce prawo na terenie 

Grniny Miejskiej Ktodzko, ale pornijarn to wszystko, natorniast uwagi dotyczq tak naprawdg czgfci 

parkingowej. Myilg, t e  tutaj rnoie za mato byto to podkreilone, i e  caty priorytet do kt6rego byly 

skierowane wnloski, uwarunkowany by) wtasnie wyprowadzaniern ruchu sarnochodowego z centrbw 

rniast, opieral sig na rernoncie drbg, ale w polqczeniu z wytyczeniern rniejsc parkingowych na 

obrreiach centrow rniast, przez co wtasnie nawiqzuje do zrnniejszenia poziornu zanieczyszczeli. 

I chociai tutaj uwagi dotyczq tylko te j  czesci parkingowej, t o  tak naprawde caly projekt sktada slg 

z dwbch odrgbnych projektbw. Droga dojazdowa do Kleszcza plus parking przy Nowyrn gwiecie, to 

jest jako jeden projekt budowlany, ale jest jeszcze drugi projekt budowlany, czyli ta druga czgf t  - 
Zawiszy Czarnego i tutaj te  dwa projekty zostaly ztoione jako jeden wniosek o dofinansowanie, 

poniewai przy Zawiszy Czarnego t e i  projektowana byla przebudowa parkingu. Te wszystkie 

inwestycje sq objgte jednyrn pozwoleniern na budowe i byly poddawane merytorycznej i forrnalnej 

ocenie i punktowane jako c a b i t .  W zwiqzku z czym dzisiaj jestesmy w takiej sytuacji, ze jestegrny 

po prretargu na catq inwestycjg. Ona powinna by6 zreaiizowana do korica 2019 roku. 

Wyjgcie, czy uchylenie, czy uniewainienie decyzji, tak naprawdg burzy cat056 tych wszystkich 

inwestycji i nie ma moiliwofci powrotu do ponownej oceny i przepchnigcia pozostatej u g f c i  

inwestycji, poniewat nie spetnimy tego warunku wyprowadzania sarnochod6w z centrow rniast, 

a wigc w gruncie rzeczy zupetnie zrnieni sig punktacja, nawet jeiel i  ten projekt bgdzie poddany 

ponownej ocenie rnerytorycznej i nie dostanie dofinansowania w ogble. Na pewnym etapie bgdzie 

trzeba decydowat czy jetel i  faktycznie Wojewoda wstrzyrna wykonanie decyzji i ona zostanie 

uchylona, czy w ogole realne bgdzie w terrninie zrealizowanie tego zadania w cabfci.  Jeteii nie, to 

bedzierny rnieli przyktad tego, ze pewne rzeczy, na zasadzie takiej wojny iokainej, sami sobie 

zarnknierny moi i iwof t  rozwojowq. Korzystajqc z okazji chciatbyrn obalit pare rnitbw, dlatego i e  

jeszcze na etapie dyskusji padajq rbine argumenty, gdzie lepiej bytoby parking urniejscowit. Proszg 

Paristwa, my t e i  zdajerny sobie sprawg z tego, i e  jest wiele takich rniejsc gdzie mote  lepiej byloby 



parkingi urniejscowit, ale Pahstwo pracujq w sarnorzqdzie i swietnie wiedzq, t e  tego typu inwestycje 

moina lokowat tam, gdzie sq  one przewidzlane w planie zagospodarowania przestrzennego. 

W zw iqku  z tyrn, nawet jeiel i  dz i i  zaplanujemy przesuniecie lokalizacji pewnych celow, to Paristwo 

z doiwiadczeniern samorzqdowyrn wiedzq doskonale, i e  reaiizacja tych cel6w bedzie moiliwa 

najwczeiniej za 3 do 5 lat, w sytuacji kiedy j u i  dofinansowania do tego dostat nie bgdzie moina. 

Dodatkowo przyporninarn, i e  np. teren ogrodow dziatkowych trzeba po pierwsze - przejqt, po drugie 

- nawet przy dobrej woli ogrodow dziatkowych czesk odszkodowah trzeba bpdzie zaplacit za to co 

sig tam znajduje, a nastepnie inwestycjp trzeba bgdzie j u i  zrealizowat ze Srodkow wtasnych, bo j u t  

Srodkbw tych nie bedzie, poniewai okres dofinansowania j u i  dawno rninie. Pozostawiam t o  rozwadze 

wszystkich. 

Ad vocern V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzislaw Duda: Chciakm tylko dodat, i e  jest to 

naprawde polityczna sprawa. le ie i i  Pahstwo tam czgsto chodzicie, to ostatnim razem, rnoie z tydzien 

temu s tab  tam trzy autokary, pod samym nosern, pod samyrni oknami tych odb ,  kt6re tam tak 

protestujq. Sprawdzitem, nikt tego nie zgtaszat w Straiy Miejskiej, ani na Policji. Nikt nie zgtaszat, t e  

te autokary przeszkadzajq. Trzeba wreszcie wyciqgnqt raz konsekwencje z takich dziatah niekt6rych 

osob, kt6re szkodzq temu miastu i o to rnieszkahcy proszq. Niedtugo przyniose sporq liste podpisow 

pod tq proSbq, zeby te osoby ukarat. 

Gtos zabrat radny Pan Lech Sur6wka: Szanowni Panstwo, ja  w przeciwiehstwie do mojego zacnego 

kolegi nie Sledzg czy k t o i  i ledzi jak ja glosuja, bo jest mi to obojetne. Gtosuje tak jak m i  rn6wi 

sumienie i podpowiedzi rnoich wyborcow. Druga rzecz, t o  chciatern zwr6cit uwagg, i e  t o  co w te j  

chwili mowirny, t o  jest fakt, i e  ten budiet, kt6ry bedzierny uchwalat jest budietern wyborczym. 

Pytatern Pani Skarbnik - bo tego typu spraw bedzie wiecej - czy rnamy odpowiednio du io  pienigdzy 

przeznaczonych na drobiazgi, poniewai bedzie sytuacja taka, i e  w roku wyborczyrn bedzie 

zgtaszanych gro takich drobnych spraw jak np, dziura na Wiosennej, na Objazdowej, brak krawginika 

i to  bgdzie decydowato o tym, czy te  pewne grupy, ktore poiniej pojdq do gtosowania bedq 

zadowolone z obecnej wladzy, czy zadowoione nie bgdq i czy narn sic t o  podoba czy nie podoba, to 

tego typu rzeczy pojawiq sic nagrninnie. Pani Skarbnik zapewnita mnie, i e  jest odpowiednia iloSC 

pieniedzy na to, tebySmy sobie dali radg z tyrn wyborczym problemern. Kohczqc, ku rozwadze 

chciatem powiedziet, i e  tego typu nurnery jak z tym parkingiem, t o  dopier0 pouqtek Panie 

Burmistrzu. 

Gtos zabrat Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Odnoszqc 

sie do wypowiedzi radnego Pana Surdwki, oczywifcie zdajemy sobie z tego sprawa, ja  sobie t e i  zdaje 

doskonale z tego sprawe, t e  w najbliiszyrn roku bgde zapewne bardzo ues tym godciem na 

ul. Bohaterdw Getta 20 w Wydziaie ds. Zwalczania Przestepuoici Gospodarczej. 

Glos zabral Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz: Chciatbym tak bardzo n ie imlab 

zaprotestowat przeciwko uiywaniu okreiieh coraz bardziej popularnych w naszym kraju budtet6w 

wyborczych. Chciatbym powiedziek, i e  to nle jest budiet wyborczy. On wynika z uystej,  jasnej 

konsekwencji uptywajqcego uasu.  Przyporninarn, i e  rok 2014 - to jest uruchomienie unijnych 

Srodkow, rok 2015 - to jest rok na przygotowywanie projektow i skladanie wniosk6wt rozstrzyganle 

tych wnioskow - to rok 2016, realizacja od 2016 i bedzie ona biegta do 2020,2021 roku 



z rozliczeniem do 2023 roku. Na potwierdzenie moich sl6w niech uiyjg tylko tego argumentu, i e  

przez bardzo dtugi u a s  styszeliscie Paristwo, te  inwestycje w naszym kraju nie rosnq. Dzisiaj 

styszycie, ze inwestycje rosnq. Czy to znaczy, i e  wszyscy realizujq budzety wyborcze? Nie, po prostu 

taka jest kolej rzeczy. Zacz@y sie i bedq dalej kontynuowane, i bgdzle lch coraz wigcej, inwestycje 

wsp6tfinansowane ze Srodkow Unii. Dodatkowo trzeba tutaj wspomnied to  co tutaj Burmistrz 

powiedzial, przede wszystkim waina byla stabil~zacja naszego budietu. To, ze my jesteimy na 

przestrzeni dwbch, u y  trzech lat, j u i  w rniarg przygotowani do tego, zeby podejmowat dalsze 

inwestycje, to i tak jest dobrze, dlatego i e  wiele sarnorzqd6w potrzebuje na takie uporzqdkowanie 

sytuacji 6-7 lat, aby m6c przystqpit od jednych Srodkbw unijnych do nastepnych. Pojawila sic 

ostatnio taka ciekawa lektura zadtuienia gmin, takie tych z naszego Powiatu Ktodzkiego - znacle 

Paristwo wysokoSci tych zadtuieh, ale wystarczy spojrzet na tq obecnq kadencje jak te wskafniki 

wzrosty lub zrnalaty i jak kto wykorzystat szanse, jak podchodzil do realizacji budiet6w obecnych. 

Pozostawiam to Patistwa ocenie. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomau ~absk i :  Panie Burmistrzu, odnoszqc sig do Pana wypowiedzi my 

nie unlkniemy sformutowania ugsto pojawiajqcego sie budietu wyborczego w 2018 roku, dlatego i e  

kalendarzowo bedzie to budiet wyborczy - chcqc, nie chcqc. 

Glos zabral radny Pan Armli Jarosz: Szanowni Pahstw. Panie Przewodniczqcy, bardzo sie cieszg, Fe 

Pan pozytywnie wypowiedziat sig o budiecie i ze bedzie Pan glosowal ,,zan. Jest to mite, natomiast 

zaniepokoity mnie Pana stowa o wydatkach w sferze oiwiaty. Oswiaty, ktora przezywa reforme i te 

wydatki sq poktosiem tej reformy, ale powiedziat Pan takie slowa, i e  moglismy sprostowak wydatki 
-- 

na 0 ~ 1 ~ g ; 7 7 z y c & b ~ f m b g t b y r n  =ten ~ w k / ~ t e ~ ~ i 9 t , ~ u ~ c h a d s l l  - - 

Odpowledzi udzielil Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabskl: Przyjglismy przy reformie oswiaty 

takie rozwiazanle, It zachowujemy istniejqcq siet szk6t. Przekaz, kt6ry poszedt polegat na tym, t e  

nie likwidujemy szk6t. l a  przed przystzpien~em do realizacji catej reformy przedstawialem tez takq 

propozycje, aby zastanowiC sig nad polqczeniem dwoch szkM w jedn% po to aby uzyskat troche 

oszczednokci zwiazanej z utrzymaniem obiektu. To o czym t e i  mowilem, to obawy, i e  ten problem 

do nas wroci. Szuerze mowiqc na 999% jestem przekonany, i e  za dwa, trzy lata bgdziemy miell te 

kwestig ,,na tapecie". Nle wlem, u y  Pahstwo wszyscy bedz~ecie nadal radnymi i Pan Burmistrz bgdzle 

burmistrzem, bo to tak naprawde za jaki i  czas sic okaie, ale boje sic, ze po prostu za trzy iata 

problem wdci  nam ze zdwojonq sitq. To, i e  wzrosnq nam w tej chwili wydatki na oiwiatg jest 

skutkiem reformy oswiaty - one pewnie w roku 2019 troszke spadna bo pare rzeuy sic juz 

wyprostuje - ale mam wraienie i jestem na 99% przekonany, t e  to za dwa, trzy iata do nas wr6ci. 

Jak ju t  zdecydowaligmy, i e  formuta reformy bedzie taka, i i  pozostawiamy siec szk6t takq jak jest, 

to ja sip przychyiitem do tego rozw~qzania, bo zawsze trzeba wybrat pomigdzy jednym albo drugim. 

Troche iatuje, Ze w momencie kiedy przystepowal~imy do tej reformy nie dokonaiismy petnej anaiizy 

tego drugiego rozwiqzania, czyli polaczenia dwoch szkol w jednq. To juz w tym momencie jest mleko 

wylane i nic z tyrn na razie nie zroblmy. 

Ad vocem radny Pan Armin Jarosz: Panie Prrewodniuacy, dzigkuje za wyczerpujqcq odpowiedi. 

RzeczywlScie moze nas to kiedyg czekad, natomiast wyniki demograficzne nie zaleiq od nas. Uwazam, 

i e  ta reforma, kttrra zostata przeprowadzana w Klodzku byta dobrp reformq. Myilg, ze Srodowlsko 



rodzicow, dzieci i nauczycieli pozytywnie sie do tego odniosto i tutaj inne dziatania chyba nie bytyby 

pozqdane i dobre. 

Gfos zabrat radny Pan Damian Slak: Panie Przewodniczqcy, zapraszarn na posiedzenie Komisji 

Edukacji i Kultur. My to wszystko przedyskutowalismy. Zostalo wszystko poiiczone. Wydatki bgdq 

nam rosty ze wzgiedu na to, t e  bedziemy teraz dostawat subwencje na osiem lat, a nie na dziewigt 

klas. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski: Dzigkuje bardzo. Panie radny, ja doskonale wiern jak 

bgdzie wyglqdafa konstrukcja subwencji I niepotrzebna jest mi wizyta na Kornisji, aczkolwiek 

zaproszenie przyjrnujg i nie wykluczone, i e  w styczniu iub w lutyrn pojawig sic na posiedzenlu 

Kornisji, ktorej bylern cztonkiem przez trzy kadencje. 

Gbs zabral radny Pan Stanislaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Mieszkaricy Ktodzka. Wracarn dalej do tematu, kt6ry podjqt radny Pan Duda. Powinniirny 

by6 j u i  nauczeni naszq historiq, jak byta wykonywana rewitalizacja czy przebudowa Kanatu Mtynowki. 

Wbwczas podzielono ten projekt na etapy i dzigki ternu, rnirno tego, i e  powstab takie problerny jak 

z elektrowniq wodna, to uniknieto catkowitej utraty dofinansowania. I owszem, zarnkngta sig na tyrn 

etapie jak sic zarnkne(a, ale dzieki temu za t q  czgSt coimy wykonali, miasto otrzyrnalo zwrot 

pienigdzy unijnego dofinansowania. Owszem, planowane byto 3 600 000 zt, a skoriczyto sic tylko na 

600 000 zt, ktore wydatkowalismy na tq inwestycjg, ale uzyskaliirny pieniqdze. Myilg, t e  w tyrn 

projekcie gdybysmy ul. Traugutta I caw ten nieszczesny parking t e i  podzielili na etapy, to byloby to 

zaklepane, zatwlerdzone i nawet gdyby k to i  poiniej probowat zatrzyrnywaf t q  inwestycjg, to etapami 

ktbre byirny wykonali, a nie naruszaly przepisow prawa, to przeskoczylibyimy ten problem - moim 

zdaniern - bo w tej chwili to jest tyiko gdybanie. Uwazarn, i e  Kanal Mtynbwki powinien nas duio 

nauczyt, jezeli wchodzq jak to Pan Duda zauwaiyf jakiei wzgledy polityczne. Ja tam nie wchodze 

w to, bo tak jak zawsze tlurnaczytern, i e  jei l i  polityka wchodzi do samorzqdu, to i l e  sip dzieje. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: Szanowni Paristwo, mam prosbe, chciatbym tebyirny 

unikngli przy debacie budzetowej opowiadania historii na pare lat do tytu, bo to narn zajrnie sporo 

czasu. 

Glos zabrat Zastgpca Burrnistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz: Mogg zgodzii: sig w stu procentach 

z Panem radnym w tyrn ostatnim zdaniu, ze polityka nie powinna wptywat na reaiizacjg 

wyznaczonych zadari, poniewai zawsze podkreilatern, ze droga, ulica, nie ma koloru politycznego. 

Chcg sic odnieit - dla mnie - do kuriozalnoici cafej sytuacji, poniewai jak pigtnaicie lat pracuje 

w sarnorzqdzle, to nie spotkatern sig z takq sytuacjq, zeby okazato sig, i e  plan zagospodarowania 

przestrzennego jest uchwalany zupetnie niepotrzebnie. Nie wlem po co jest uchwalany plan 

zagospodarowania przestrzennego, bo jezeli w planie zagospodarowania przestrzennego rada 

przyjgla okreilone rozwiqzania do realizacji i zobowiqzata burmistrzbw do realizacji tego planu i nikt 

tego po drodze nie odkrgclt, nikt sie w tej  kwestii nie wypowiadat przez 12 lat, nikt nie protestowat, 

to ja sig zastanawiarn po co sq te piany zagospodarowania przestrzennego? Jeieli chodzi o oiwiatg, 

Panie Przewodniczqcy, sprawa jest niestety bardziej skornplikowana zebyimy rnogli j q  dzisiaj tutaj 

rozstrzygnqt, dlatego i e  ona wymaga wielogodzinnej dyskusji i wyjainiania. 



W rnornencie, kiedy wprowadzaliimy zrniany uprzedzalem, i e  wybierarny rnniejsze zlo, i e  wybieramy 

rozwiqzanie jednak bardziej kosztowne, poniewaz mniej kosztowna bylaby likwidacja jednej 

z jednostek, albo polqczenie, zwoinienie czeici nauczycieii. Byta taka rnozliwoif. My wcale w Ktodzku 

nie generujerny na razie duiych koszt6w jeieli chodzi o sarnq reforme oiwiaty. Konstrukcja zto'rona 

w wielu przypadkach z zespol6w spowodowala, i e  tam tak naprawdg wzrostu wydatkdw nie mielismy. 

Konstrukcja zwiqzana z przenoszeniem kias ze Szkoty Podstawowej nr 3 i uzupetnianiem strat 

w budynku Gimnazjurn przy ul. Zawiszy Czarnego spowodowato, ze tutaj rninimalizowali6my ten 

wzrost wydatkbw. Takirn sztandarowym wzrostem wydatkow, to  sq jednostki szeicioklasowe, do 

kt6rych dochodzq sibdme, a p6iniej 6sme klasy, poniewaz to  sq dodatkowe oddziaty. Zawsze przy 

tym podkreilarn, kiedy dyskutujerny o finansach oiwiaty, ze 85% budietu kaldej szkdy, to  sq place. 

Mowitern, t e  w przeciqgu pigciu lat bedzie koniecznoit przebudowy siedi. To co mbwit Przewodniuqcy 

Slak, rzeczywiicie bedzierny iwiadkarni wzrostu wydatk6w z dw6ch podstawowych przyczyn. 

Zrnieniono model odpowiedziainodci grninnej za oswiatg z dziewigciu oddziat6w na osiern, strata 

jednego rocznika wiqie sic ze stratq subwencji. Mbwiiisrny, ze czekarny na nowe ustawy dotyczqce 

finansowania zadari oiwiatowych, za chwile na ten ternat bedziemy rozmawiai, aczkolwiek to  jeszue 

nie sq te  zrniany, na kt6re czekarny. I jeszcze jednq rzecz chcialbyrn Paristwu uiwiadomit. Od ogrniu 

lat wydatki w oswiacie byly tak naprawda zarnrozone. Od ofrniu lat nie rnieliirny do czynienia ze 

znauqcyrn wzrostern wynagrodzen. Jeieli dzisiaj wchodzirny do jednostki oiwiatowej, to spotykamy 

przede wszystkim ptacz obstugi, nawet dzisiaj bylem w jednym z przedszkoli skladajqc iyczenia, 

niernalie natychmiast zostatern napadnigty w tym ternacie, kiedy te osoby bgdq mogty liczyf na 

jakqkolwiek podwyike. To sq te  probierny, kt6re bpdq powodowai nam wzrost, ale one bedq t e i  

wymuszat w przecimu tych nastepnych tat spojrzenie krytyczne na sief i pewnie dojdzie do tych 

rozwiqzari, o ktorych powiedziat Pan Przewodniczqcy, ale to kwestia wyboru, czy robirny gwattowne 

ciacia i robimy te posuniacia stqpajqc PO iliskim i cienkim lodzie, u y  t e i  rozktadamy w czasie 

I patrzymy co sie z tym wszystkirn bedzie dziato i podejmujemy decyzje na spokojnie. 

Ad vocem Przewodnlczqcy rady Pan Tomasz ~abski :  Panie Burrnistrzu, ja w tyrn mornencie nie 

chce okreilaf, ktore rozwiqzanie bylo iepsze w rnornencie, kiedy decydowaliirny sic na wyb6r. 

Wybralibrny takie rozwiqzanie, a nie inne. Trudno, musirny i s i  tqdrogq i konsekwentnie jqrealizowat. 

To, t e  w niekt6rych sprawach marn odmienne zdanie - i tutaj rniatern w przypadku oiwlaty inne 

zdanie, tutaj wybralllmy rozwiqzanie, pod kt6rym ostateanie i tak sie podpisatern. Odnoszqc sic do 

waeiniejszej wypowiedzi Burmistrza Piszko odnoinie budietow, kt6re nazwalem adrninistracyjnyrni, 

ja marn inne spojrzenie i inaczej bym to ukladat, ale przyjeliimy takie rozwiqanie, More 

zaproponowal Pan Burmistrz i je realizujemy. Nie patrzrny do tylu, patrzmy co do przodu. 

Glos zabral radny Pan Zbigniew Nowak: Panie Przewodniczqcy, Szanowni Radni, Panie Burmistrzu. 

Odniosg sig kr6tko mo ie  nie do samego budietu, ale dopiero w kadencji 2014-2018 Burmistrz Miasta 

Klodzka na rnapie dostrzegl, i e  Spotdzieinia Mieszkaniowa, to jest t e i  Gmina Miejska Klodzko. 

To jest 1/3 mieszkahcbw tego rniasta i dopiero w te j  kadencji Burmistrz Miasta zauq l  inwestowat 

w gminne drogi na terenach Sp6tdzielni Mieszkaniowej. Panie Burmistrzu, w irnieniu Prezesa 

Spoldzieini Mieszkaniowej jak rowniei w imieniu wszystkich mieszkaric6w calego osiedla dziekujemy 

Panu za budzet 2016-2017, jak rowniez za budzet w 2018 roku. 



Glos zabral radny Pan Tomasz Karolczak: Szanowni Palistwo, Panie Przewodniuqcy, Wysoka Rado. 

Panle Burrnistrzu. Bedzlerny dzisiaj glosowat nad budzetern, jegli sie wstrzyrnarn lub bgdg glosowat 

przeciw, to bgde prawdopodobnie jedynq osoba jedynyrn radnym, ktbry w ten sposbb bgdzie 

glosowal. Od wielu lat ignoruje Pan rnoje proiby o drobne rernonty, bo z grubymi sprawarni w ogble 

do Pana nie wystepujg. Przynajmnlej od trzech lat ignoruje Pan prosby, ktore Panu przedktadam 

z rnojego okrqgu wyborczego. Nie jestern osobq rnatostkowq i powiern Panu, ze zagtosuje za tyrn 

budietern i zagtosujg za cigzkq pracq Pani Skarbnik, za celarni ktbre przygwiecajq i pornogq wielu 

naszyrn rnieszkaricom, a nie tylko rnojernu okrcgowi, natorniast ja  bardzo prosze, aby Pan sie pochyill 

nad rnoimi drobnyrni prokbami w rarnach pieniedzy, ktore sq wyasygnowane, bo nie widziakrn tam 

nic dla rnojego okrggu. Proszg, aby wykonat kilka drobnych rzeczy, albo i nie drobnych, je i l i  sig Panu 

uda. 

Gtos zabral Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 

OczywiScle Panle radny, ze tak. Tylko, ie tam w tym okregu - tak mi  sie od razu nasuwa - ostatnia 

realizacja, to plac zabaw I chyba na razie to bylo wszystko. Niernniej jednak w przyszlorounyrn 

budtecie na pewno znajdzierny zadanie do realizacji na tyrn terenie. Z tego co kojarze - bo nie znarn 

tak dobrze zasiggu ulic okregu Pana radnego - tam bardziej doskwierajq kwestie zwiqzane 

z podwcirkarni i jest tam spory problem. Przy rozrnowach z r6znymi wsp6lnotarni, bardzo ues to  nie 

jesteimy w stanie dojSC do konsensusu przy realizacji tych zadari. Tak jak wspornnialern 

w przyszlorocznyrn budzecie oczywiscie tak, t u  nikt nie wybiera, ja  patrzp na budzet najpierw pod 

kqtern globalnym calego miasta, a pbiniej  realizacji poszczegblnych zadah, u y  interesbw osbb 

rnieszkajqcych w poszczegblnych rejonach. 

Wigcej gtosow w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poddat pod glosowanie przyjecie autopoprawki 

zgloszonej przez Burrnistrza Miasta Klodzka do projektu uchwaty na druku nr  374. 

Glosowanie: za - 19, pnec iw - 0, wstnymalo s i ~  - 1 ,  (Nie gtosowala nieobecna na sesji radna p. Lucyna 

Swist) 

Autopoprawka zostala przyjeta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod gtosowanie podjecie uchwaw w sprawie 

przyjecia budietu Grniny Miejskiej Ktodzko na 2018 rok, druk nr 374 wraz z przyjetq autopoprawkq. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstnymalo sie - 0. (Nle gtosowala nieobecna na sesjl radna p. Lucyna 

Swist) 

Uchwala zostala podjqta i otrzymata nr L/370/2017. (Zal. nr  24) 

0 godz. 1550 salg obrad apugcil radny p. lacek Banecki. 

13. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenla trybu udzielania, rozliczania oraz kontroli 
prawidtowolci pobrania i wykorzystania dotacji dla niepublicznych szk& I pladwek 
olwiatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne inne nit jednostki 
samonqdu terytorialnego na terenie Gminy Miejskiej Klodzko, druk nr 385. (ZaC. nr 25) 
Uchwala zostala przedtotona radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowal, ze projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Kornisje Budzetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej oraz Kornisje Edukacji I Kultury. Przewodniuqcy 

poprosil o przedstawlenie opinii Kornisji. 



Przewodniczqca Komisji Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pani Aneta toslewicz, 

poinformowala o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 385. 

Przewodniczqcy Kornisji Edukacji i Kultury Pan Damian ~ i a k  poinforrnowal. o pozytywnej opinii 

Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 385. Przewodniczqcy Kornisji dodal, Ze ju t  wczoraj widziat 

opublikowane w r6inych dziennikach podobne uchwaty. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddat pod gtosowanie podjpcie uchwaty w sprawie 

ustalenia trybu udzielania, rozliczanla oraz kontroli prawidtowosci pobrania i wykorzystania dotacji 

dla niepublicznych szk& i plac6wek oswiatowych prowadzonych przez osoby fizyczne lub prawne inne 

ni t  jednostki sarnorzqdu terytorialnego na terenie Grniny Miejskiej Ktodzko, druk nr 385. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie gtosowala nleobecna na sesji radna p. Lucyna 

gwlst oraz nleobecny na Sali radny p. Jacek Baneckl) 

Uchwala zostaia podjeta i otrzymala nr L/371/2017. (Zal. nr 26)  

14. Podjqcle uchwaly w sprawie wyraienia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu, 
kt6rej przedmiotem jest ta sama nieruchomoSi:, z dotychczasowym najerncq, druk nr 386. 
(Zal. nr 27)  
Uchwata zostata przedtoiona radnyrn. 

Przewodniczijcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinforrnowal, ze projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Komisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i l adu  Przestrzennego. Przewodniczijcy 

poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego Pan 

Zbigniew Nowak poinforrnowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 386. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

wyratenia zgody na zawarcie kolejnej urnowy najrnu, ktorej przedrniotern jest ta sarna nieruchornoit, 

z dotychczasowyrn najerncq, druk nr 386. 

G/osowanie: za - 18, przeciw - 1, wstrzymato sie - 0. (Nie glosowala nieobecna na sesji radna p. Lucyna 

~ w i s t  oraz nieobecny na sali radny p. Jacek Banecki) 

Uchwala zostala podjeta i otrzymata nr L/372/2017. (Zal. nr 28)  

15. Podjqcie uchwaly w sprawie wyraienia zgody na przejecie do zasob6w Gminy Miejskiej 
Klodzko w drodze darowizny nieruchomoSci stanowiqcych wlasnoii: Skarbu Pahstwa, 
druk nr 387. (Zal. nr 29) 
Uchwata zostaka przedtoiona radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowal, ze projekt uchwaly byt opiniowany przez 

Kornisjp Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosit o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinformowal o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 

387. 

17 



Glos zabrat Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Prosze Panstwa, sq  to ciqgi pieszo-rowerowe 

rnieszczqce s ~ e  w dawnej strukturze Strazy Granicznej. Zasadnyrn jest przejgcie tych teren6w, gdy t  

prowadzq one do wielu instytucji rn.in. do naszego Oirodka Pomocy Spolecznej, do Powlatowego 

Urzgdu Pracy oraz do Straiy Granicznej. W zwiqzku z tym, ze nasza wspapraca z Powiatern Klodzkirn 

uktada sig bardzo dobrze, a rniejrny tego LwiadornoSt, ze wsp6inie dzialarny na wielu frontach, 

a w przysztym roku dojdzie do sytuacji takiej, w ktorej t o  Powiat Ktodzki bgdzie rnusial przejqt kolejne 

drogi w zwiqzku z oddaniern do uzytkowania obwodnicy klodzkiej, w ten sposob chcieiibyimy 

i prosilbyrn Pahstwa radnych o to, aby przejqi te  drogi, ktbre prowadzqdo jednej z naszych instytucji 

i rniet je  w naszyrn zarzqdzie. 

Uwagi i zapytan do projektu uchwaty nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddal pod gtosowanie podjgcie uchwaty w sprawie 

wyratenia zgody na przejccie do zasobow Gminy Miejskiej Ktodzko w drodze darowizny 

nieruchorno5ci stanowiqcych wlasnoiC Skarbu Pahstwa, druk nr  387. 

Glosowanie: za - 19, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowala nieobecna na sesji radna p. Lucyna 

~ ~ 1 s t  oraz nleobecny na sali radny p. Jacek Banecki) 

Uchwata zostata pod je ta  i otrzymata nr L/373/2017. (Zat. nr 30) 

16. Podjecie uchwa ly  w sp raw le  przystqpienia d o  sporzqdzenia ,,Miejscowego p lanu 
zagospodarowania przestrzennego te renu  po to ionego  pomiqdzy  u l i q  Zawiszy Czarnego 
i Kanatern Mtynbwki", druk nr 388. (Zal. nr 31) 
Uchwala zostata przedtozona radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinforrnowal, ze projekt uchwaty by! opiniowany przez 

Komisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego. Przewodniczqcy 

poprosit o przedstawlenie opinii Kornisji. 

Przewodniczqcy Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu Przestrzennego 

Pan Zb ign lew N o w a k  poinforrnowat o p o z y t y w n e j  opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku 

n r  388. 

Gbs zabrat Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Przystqpienie do zrniany opracowania planu jest 

podyktowane wnioskiern inwestora, firmy ARKOP, ktora chce w tarntyrn rniejscu u zbiegu ulic Zawiszy 

Czarnego i Daszyliskiego przeprowadzit inwestycje w naszyrn rnieScie w postaci budowy mieszkali 

jak r6wniez funkcji uslugowej przeznaczenia terenu. Zasadnyrn jest podjecie tej  uchwaly, aby m6c 

zrnienit rniejscowy plan zagospodarowania przestrzennego w taki sposbb, aby ta firma rnogla tam 

wybudowat rnieszkania. Na chwilg obecnq, obecny plan przewiduje tylko i wytqcznie kwestig parkingu 

i szeroko pojgtych ustug. W rnornencie, w ktoryrn uda narn sic p r z y s t ~ i t  do planu, opracowat go 

i podjqt uchwale o zmianie rniejscowego planu, wtedy firrna bgdzie mogla z powodzeniern wystqpit 

o wydanie pozwolenia na budowg i rozpoczecie inwestycji tak waznej dla tego terenu, poniewai ten 

teren jak wszyscy wlemy w tyrn rnornencie jest w oplakanyrn stanie. 

Uwagi i zapytari do projektu uchwaly nie stwierdzono. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddat pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

przystqpienia do sporzqdzenia ,,Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

poloionego pomiedzy ulicq Zawiszy Czarnego i Kanalem Mtyn6wkin, druk nr 388. 

Gtosowanie: za - 19, pneciw - 0, wstrzymab sie - 0. (Nie glosowala nleobecna na sesji radna p. Lucyna 

gwist oraz nieobecny na sali radny p. lacek Banecki) 

Uchwak zostala podjeta i otrzymala nr L/374/2017. (Zal. nr 32) 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

Do biura Rady w dniu 5 grudnia br. wptyneta odpowiedi Burmistrza Miasta (znak WO.II.0003.3.2017 

z dnia 5.12.2017 r.) na interpelacje zlozonq przez radnego Pana Ryszarda Wojcika. Sekretarz obrad 

radna Pani Aneta kosiewicz odczytata t re i t  ztozonej interpelacji. (Zal. nr 33) 

Gtos zabral Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~abski :  Na jedno z zapytari zlozonych przeze mnie 

na poprzedniej sesji nie otrzymatem jeszcze pisemnej odpowiedzi. Co do spraw biezqcych, proiba 

o naprawe dw6ch lamp, wymianp iarowek - lampa na ulicy Walasiewicz6wny bezpolrednio przed 

wejlciern do Urzqdu Skarbowego I lampa na ulicy Malczewskiego przy przejkciu dla pieszych 

pomiedzy dtugimi blokami. 

Gtos zabral radny Pan Lech Sur6wka: Panie Burmistrzu, na kt6rejS z sesji rozmawialllmy o nowym 

obiekcie dia osob bezdomnych. Obiecat Pan - ja to tak zrozumialem - ze bedzie Pan pllotowat ten 

temat znalezienia budynku. Czy w tej kwestii co l  ruszyto? 

Odpowiedzi udzielil Burmistrz Miasta Pan Michat Piszko: Pracujemy nad tym. Tutaj rozmawiali5my 

o lokalizacji przy ul. Pohrrriejskiej, ale w tej chwili zostaty wystane odpowiednie pisma i czekamy na 

odpowiedi. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Pan Zdzislaw Duda: Panie Przewodniczqcy, t e i  o lampach - 
ul. Muzealna, tam iwieci w tej chwili tylko jedna lampa i to w systernie dyskotekowym. Proszg 

o zadziatanie, aby iwiecily normalnie. 

Gtos zabral radny Pan Damian Slak: Ja t e i  w sprawie lamp. Panowie, Burmistrz takimi rzeczami 

nie powinien sle zajmowat. Takie sprawy nalezy zglosit do urzednika. Moga podat numer telefonu 

do kogo dzwonit. Ja dzwonia bezpoSrednio, Pan za dwa dni przyjezdza i wymienia zarbwki. Burmistrz 

pierdolami nle ma sig zajmowat. 

Ad vocem V-ce Przewodniuqcy Pan Zdzistaw Duda: Panie radny, setki razy dzwonilem efektow 

nie ma, wiec dlatego ten temat tutaj poruszylem. Od trzech miesiecy marny dyskoteke, rnoina sig 

pobawit na Muzealnej, zapraszam Pana. 

Przewodnlczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i :  To moze zeby podsumowa6. Myile, t e  jeden i drugl Pan 

radny majq racja. Generalnie, to jest kwestia konkretnego wydziatu, natomiast nic nie stoi na 

przeszkodzie, zeby zasygnalizowat tego typu rzeczy na sesji. 

Gtos zabral V-ce Przewodniczqcy Pan Ryszard Wojcik: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 

Uruchomiono ruch z ulicy Traugutta, na dot w strong Wojska Polskiego. Jest tam taki pewien 

katastrofalny Wqd. Jest "zakaz skretu w lewo za wyjqtkiern". Kiedy rnamy rondo, najprostszym 



znakiem jaki tam naletato zamontowat, to  ,,obowiqzujqcy kierunek jazdy w prawo". Dalej jest rondo, 

jak k t o i  chce skrgcit w lewo, niech zrobi to  samo co na Korytowskiej - pojedzie w prawo, objedzie 

na rondzie, obojetnie czy zjeidia na parking przy ul. Zawiszy Czarnego, czy skreca w lewo nie 

powinien tego robit ze zjazdu w dot ulicq Traugutta, bo blokuje ruch. l ak  I ci, ktorzy chcq jechat 

prosto - blokujq ruch samochod6w jadqcych z g6t-y i tych co chcqskrecif w lewo w strone Og6lnlaka. 

Obowiqzuj~cy kierunek jazdy w prawo rozwiqzuje temat. 3adq wszyscy na rondo, zakrgcajq 

I wjeid ia jq z powrotem i jadq prosto do Rynku, albo w prawo na parking przy ul. Zawiszy Czarnego. 

Wystarczy tam chwllg popatrzet jak ktoS chce skrgcit w lewo, to  zaraz slg tworzy kolejka, jak rbwniei 

prosto na Zawiszy Czarnego. A prosta rzecz ,,obowiqzujqcy kierunek jazdy w prawo bez wyjqtku", 

jest piekne rondo, zawracajq i koniec. 

Wiecej glos6w nie stwierdzono. 

18. Wnioski i okwladczsnia radnych. 

Glos zabrata radna Pani Zdzislawa Woiniak-Krupska: Wysoka Rado, Panie Przewodniuqcy, 

Panowie Burmistrzowie. W imieniu niektbrych mieszkaricciw, tych uboiszych, zostatam zobligowana 

do przekazania stow podzlgkowari dla Towarzystwa Pomocy im. SW. Brata Alberta, szczegblnie dla 

pracownikow i wolontariuszy. Majqc dojscie do zywnoici, bardzo duzej iloici osbb pomogli, 

wyszukiwali osoby starsze, samotne, ktore nigdy by sie nie zglosily o pomoc, takim osobom 

dowotono paczkl. Opr6a tego jeszcze kaidy otrzymat dobre stowo. Mieszkahcy serdeunie dzlgkujq 

Towarzystwu Pomocy im. SW. Brata Alberta. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Pan Zdzistaw Duda: Chciatbym tutaj dodat, i e  z trzech Biedronek 

miesigcznie zbieramy jedzenie, ktore kiedys szto do utylizacji - 3,5 tony. Dzigkujemy Pani radnej za 

te slowa. 

Gtos zabrat radny Pan Armin Jarosz: Szanowni Paristwo, co prawda Dyrektora Pana Pietkiewicza 

j u i  na sali nie ma, ale chciatem bardzo serdecznie podziekowat sp6tce ,,Wodociqgi Klodzkie", 

Prezesowi Panu Biczowi i catemu zarzqdowi, za takq ,,gwiazdke z nieba" w postaci inwestycjl dla 

Szkoty Podstawowej nr 6. Byta to  dla nas bardzo waina inwestycja i tu  slowa uznania i podzlgkowania 

od dyrekcji, catego grona nauczycielskiego i rodz~cow. 

Glos zabrat radny Pan Lech Sur6wka: Niniejszym oiwiadczam, i e  rbwniei naleiqsig podzlgkowania 

dla OPS-U, szaegolnie za ostatniq wieuerze wigilijna ktora byta zorganizowana oraz za bardzo 

odpowiedzialnq prace. Ponadto niniejszym oi.wiadczam, i e  jestem bardzo zadowolony ze wspotpracy 

z pracownikami Wydziatu Iniynierii Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Jest to grupa ludzi na tyle 

fachowych, i e  wszystko to  co chce sic zatatwil, to tam sie zatatwi, jezeli jest to zgodne z planem. 

Sq bardzo uczynni. lezeli potrzebujq, to na miejscu spotykam sig z pracownikiem, wyjainiam sprawg 

i ta spraw jest zalatwiona. Taka forma wsp6tpracy bardzo mi odpowiada, bo przynosi rzeczywiste 

efekty. Jeszcze raz serdecznie dzigkuje. 

Wigcej wnioskow i oiwladczeh nie stwierdzono. 



19. Sprawy r6zne. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  udzielit gtosu rnieszkaricowi Ktodzka Panu Krzysztofowi 

Chyk, kt6ry przestawit nastgpujqcq sprawe: Szanowni Pahstwo, jestem lokatorem przy 

ul. Polabskiej 14. Cieszg sig, i e  rnoge uczestniczyt w dniu dzisiejszym, szczegblnie w takirn dniu, 

w ktoryrn Paristwo rozrnawiacie na waine tematy finansowe, natomiast dla mnie tet  wainyrn 

uynnikiem, a wtaiciwie wainiejszyrn nit finansowy, jest czynnik ludzki, o kt6rym - rnarn wraienie 

- Pan Burmistrz w pewnych sytuacjach zapomina. W paidzierniku kupitern mieszkanie prry 

ul. Potabskiej 14, to znauy wlaiciwie jestem iokatorem, kolega zakupil. Zakup tego lokalu 

warunkowatem tyrn, t e  nlc w obrebie tego budynku nie bgdzie sig dziato, rnarn na myi l i  tutaj 

powstanie sklepu monopolowego, o kt6ryrn tak naprawdg mlellirny informacjg, i e  takl sklep 

powstanie. 17 wrzeinia sporzqdziiisrny listg, ktorq ztoiyliirny na rgce Pana Burmistrza, ta lista 

zawierata sprzeciw wszystkich mieszkancow, wlaiciwie wigkszoit rnieszkaric6w wlaicicieli oraz 

lokatorbw zarnieszkuj~cych przy danej wspolnocie. Oczywiicie pisrno to zostato skierowane do Pana 

Burrnistrza. Pan Burmistrz to pismo otrzymat. Kolega mieszkanie zakupil i w grudniu okazato sig, ze 

lokal tam powstanie pomimo sprzeciwu wszystkich. Pragne te t  poinforrnowat Pahstwa, t e  tutaj na 

obszarze 50 rnetrbw znajdujq sie z cztery sklepy monopolowe, co z jednej strony wptywa na 

bezpieczehstwo, to jest rzecz oczywista oraz na wartoit nieruchomoici. Zakup mieszkania by# 

warunkowany tym, i e  ten sklep dodatkowy rnonopoiowy nie powstanie, a powstat. Moje pytanle jest 

takle - to pytanle kieruje do Pana Burmistrza. Co Panem kierowalo, jakie argurnenty, co tak 

naprawdg powodowak, i e  podjqt Pan taka  a nie innq decyzje? 

Gtos zabrat Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Tutaj 

sytuacja dotyay rzeaywiicie lokalu przy ul. Polabska 14, w ktbrej na samym dole zlokalizowany 

jest lokal uiytkowy, w ktbryrn wczeiniej byt sklep spoiywczy i w tyrn rnornencie rowniei bgdzie tam 

sklep spoiywczy. W+aicicielern tego lokalu jest osoba prywatna. Zaraz obok jest r6wniet lokal 

utytkowy w postaci zaktadu fryzjerskiego. Tam rzeczywisc~e byta sytuacja do66 trudna. Gmina ma 

w tej wspolnocie wiekszoiciowy udzial. W imieniu Grniny podjqtem zgodg na otworzenie tam sklepu 

spozywczego z rnoiliwoiciq sprzedaiy napoi alkoholowych. Z tego co sip orientujg w tym mornencle 

sytuacja jest taka, t e  procedowata j u i  Gminna Komisja ds. Rozwiqzywania Problern6w Alkoholowych 

w zwiqzku z wydaniern koncesji. Tutaj Pahstwo radni nie rnacie do korica catego obrazu sytuacji. 

Jak zawsze na sprawg trzeba popatrzet z dwoch stron. Rzeuywiicie w tamtyrn terenie sadwa punkty 

sprzedaiy napol alkoholowych, Jest punkt zlokalizowany w silowni, a drugi punkt zlokalizowany 

w dawnyrn sklepie po farbach ul. Potabska 16. Decyzjg podjqlern pornirno tego - to fakt - t e  by1 

sprzeciw iokatorow rnieszkajqcych w zasobie gminnyrn - tam jedna osoba wycofata sig z tego podplsu 

i pbiniej go zloiyta po drugiej stronie - decyzjg podjqtern z bardzo prostego wzgledu, jest to kolejny 

doch6d do budietu gminy, a po drugie nie chciatbyrn ogranlczat zasad wolnej konkurencji. Marny 

swobode dziatalnoscl gospodarczej i jeteli sq klienc~, a tacy na pewno sq w tamtych rejonach, kt6rzy 

zaopatrujq sic w napoje alkohoiowe w sklepach i czy p6jdq sobie tu, czy tam, u y  gdzie5 jeszcze 

indziej, to zostawrny to ich decyzji. le ie l i  Pahstwo radni jesteicie zainteresowani, aby gtqbiej spojrzet 

w dokurnentacje, razern z Panern i drugq stronq - bo te t  sugerowalbym wziecle pod uwagg potrzeb 

tej drugiej strony - ja jestem skionny udostgpnit do wglqdu calq dokurnentacje tej sprawy. 

Chcialbyrn zwrbcit uwagg Paristwa radnych na to, i e  wtakiciei lokalu uiytkowego t e i  chce go 

wynajat, a osoba kt6ra bedzie wynajrnowata ten lokal zobowiqzala sig na piimle, t e  bedzie 



przestrzegala wszelklch zasad i norm wspbkycia spolecznego, wtqcznie z wyremontowaniem tej 

czgici, kt6ra nalety do sklepu - czyli frontu, jak rbwniei zamontuje monitoring. Zobowiqzala sig 

rbwniei na piimie, i e  jeieii bgdq wystgpowaty przypadki dewastacji drzwi wejiciowych do tego 

lokalu, do tej kamienicy, to ta osoba bgdzie mogla pokryt to ze swoich kosztbw, z ubezpieczenia, 

ktore bgdzie miala. l a  tutaj naprawdg nie widzg innych przyczyn do tego, aby podejmowat decyzje 

przeciw, bo tutaj chodzi tylko o wolnq konkurencjg I to s ~ g  Irczy. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski: Poniewaz z informacji, ktorq uzyskalem od Pana przed 

sesjq wnoszg, ze zostala ztozona skarga na Burmistrza w tym temacie. Tak czy inaczej Pafistwo radnl 

zapoznacie sig z tym tematem na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, chociaz ja na razie jeszcze tej 

skargi formalnie nie otrzymalem, do biura Rady jeszcze ona nie wplyngla. Mam informacjg, ze zostala 

zlozona. Mam propozycjg, po czgici przychylajg sig do slbw Pana Burmistrza i to t e i  sugerowalem 

Panu przed sesjG aby na styczniowym posiedzeniu Komisji Spraw Obywatelskich temat rozpoznat 

i zobaayf jak wyglqda sytuacja. Czy to rozwiqzanie Pana satysfakcjonuje, aby ombwit sprawg na 

styuniowym posiedzeniu Komisji Spraw Obywatelskich? 

Pan Krzysztofowi Chylo: Tak. Myilg i e  tak, l a  rozumiem, i e  jest wolny rynek, wolna konkurencja, 

to jest oczywiste. To jest pierwsza sytuacja w historii ZAMG, zarzqdzajqcego wspblnotami, w ktorym 

Burmistrz podejmuje decyzjg sprzecznq z wolq wigkszoici mieszkahcow, iokatorow. Rozktad sit jest 

nastgpujqcy: 60% jest po stronie miasta, a 40% po stronie wtalcicieli. To 60% przedklada sig na 

cztery mieszkania, w tych czterech mieszkaniach mieszkajq IOkatO~y, kt6rzy rbwniet negatywnie 

ustosunkowali sig do tego tematu. Przepraszam - trzech, jeden jak Pan wspomnial ostatecznie 

podpisal zgodg za utworzeniem takiego sklepu. Osoby, kt6re fizycznie wydaw pieniqdze I sq 

wla8cicielami, to nie ma zgody z ich strony i Pan tak naprawdg dziala niezgodnie z wolq wigkszolci. 

lezeli chodzi o monitoring i te dodatkowe rzeczy, o kt6rych Pan mowi, to budynek ten jest w wykazle 

zabytkbw, nie ma mozliwo6ci - ja wiem, i e  j u i  na chwilg obecnq jest tam zamontowany monltorlng 

w postaci czterech kamer, klimatyzatora - i to jest sprzeczne z prawem, dlatego t e  nie ma iadnych 

pozwoleli, ktbre pozwalalyby ingerowat w elewacle, Sc~any zewngtrzne budynku. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i :  Na pewno dzisiaj tej sprawy nie rozstrzygniemy. 

Dzigkujg za zasygnalizowanie. Widzg, i e  Pan Przewodnicz~cy zanotowal. Proszg o pozostawienie do 

siebie kontaktu. 

GIos zabral V-ce Przewodniczqcy Pan Ryszard Wojcik: Panie Przewodniailcy, Wysoka Rado. W tym 

momencie, kiedy rozmawiamy o konsekwencjach sprzedaiy alkoholu, warto sobie ubwiadomit, i e  

sama sprzedat alkoholu nle powoduje iadnych negatywnych zjawisk. Natomiast zjawiska negatywne 

powoduje sprzedat osobom pijanym, sprzedaz nieletnim, a przede wszystkim stan wok& sklepu. 

Wszgdzie tam, gdzie jest w miarg ustronne miejsce, a takim miejscem jest wlainle rbg 

ul. Potabskiej, ul. tuiyckiej, tam jest taka enklawa spokoju, lestem przekonany, ze tam ludzie 

spozywajq alkohol w otoczeniu sklepu. Nie jest problemem sprzedaz alkoholu, natomiast probiemem 

byloby monitorowanie samej sprzedaiy, zeby mozna byto stwierdzif czy sprzedawca sprzedaje 

osobom nieletnim, bqdi nietrzeiwym oraz kontrola czy jestelmy w stanie zapewnif porzqdek w tej 

czgici miasta, poprzez odpowiednle kontrole. lezeli nie, to  trzeba zabraf ze sklepu alkohoi. letel i  my 

nie moiemy tam zapewnit porzqdku, to naleiy wycofat sig ze sprzedaiy alkoholu. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~abski :  Proszg Pahstwa, ternat zasygnalizowany. Dzigkuje Panu. 

Gtos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc: Tradycyjnie, chotby z racji wieku i lat ktore przetylern. 

Zblita sig okres Botego Narodzenia i Nowy Rok, a jak widzg jest to ostatnia sesja w tym roku, chcg 

skorzystat z okazji i wszystkirn tutaj zebranyrn, przede wszystkirn Mieszkaricorn Klodzka, zloty6 jak 

najserdeczniejsze zyczenia zwiqzane z pokojern, z rnitoiciq i wszelkirn szczetciern. Bedqc przy glosie, 

dzisiaj sp6fnihm sig na sesje, za co przepraszam, gdy l  bytern na pogrzebie jednego ze spotecznikbw, 

czlonka rady nadzoruej Sp6ldzielni, chcialbyrn w irnieniu tych, ktorym nie bylo dane doczekat tego 

dnia, abyirny uczcili ich rninutq ciszy, jak rowniei tych wszystkich, ktdrzy dla dobra Ojczyzny oddali 

iycle. Za ludzi biorqcych udziat w wydarzeniach z roku 70-go, jak i stanu wojennego, czy w innych 

okolicznotciach, ktdrzy chociaiby w kontyngentach wojskowych udzielajq sie, o ktorych tak rnalo 

wierny, a czesto oddajq zdrowie i tracq zyc~e. Sktadarn wniosek formalny o minute ciszy, zeby6rny 

wspornnieli tych, kt6rzy dla Klodzka i dia Ojczyzny oddali co najwazniejsze - iycie. 

Z-ca Burmistrza Miasta Pan Wiestaw Tracz: Jak najbardziej popierarn wniosek Pana radnego, ale 

chciatbym wszystkim zwrocit przy okazji uwagg i poprosit, iebyjrny w te j  rzeczywistotci dookota 

siebie czuqc bohaterow nie dzielili przelanej krwi za Ojczyzng na tg  lepszq i gorszq. 

Wobec braku sprzeciwu, ~rzewodniczqG Rady poprosit wszystkich o powstanie i uczczenie rninutq 

ciszy wszystkich wspornnianych przez radnego Stanistawa Ferenca. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz Labski poinforrnowal o zyczeniach od osob i instytucji, 

jakie wphngly do Rady Miejskiej, w zwiqzku ze zbliiaj3cyrni sie ~ w i g t a m i  i Nowyrn Rokiern. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz iabski lyczyl wszystkirn zebranym i radnyrn wesolych 

i spokojnych ~ w i q t  oraz Szuetliwego Nowego Roku. Do iyczeli dolqczyt sic Burmistrz Miasta 

Pan Michal Piszko: i yczg na te ~ w i g t a  spokoju, duzo szczescia i 2eby"w tym nadchodzqcyrn Nowym 

Roku wszystkim nam iy to  sie lepiej. 

Wiecej gtos6w w sprawach rdtnych nie stwierdzono. 

20. Zakohczenie sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski zarnknql obrady m6wiqc: ,,Zarnykarn obrady L sesji Rady 
Miejskiej w Klodzku". 

Zakoriczenie sesji naswilo o godz. 16:30 

Protokc9 sporzqdzila: @eta Bedkowska 

P 0 0  ewodniczqcy ady Miejsklej Klodzku 


